
Izvješće sa sastanka u Ministarstvu zdravlja s Hrvatskim savezom dijabetičkih udruga (HSDU) 

 

Zagreb, 13. ožujak 2013. godine 

Dr. Valerija  Stamenić primila  je u  ime ministra  zdravlja predstavnike Hrvatskog  saveza dijabetičkih 
udruga  (HSDU); mr.  Davora  Bučevića,  predsjednika  HSDU,  Natašu  Ćuk  Roland,  Snježanu  Prgomet 
Andrlić i Nenada Šimunka.  Sastanku je prisustvovala predstavnica Koalicije udruga u zdravstvu (KUZ) 
Sonja Babić. 

Na sastanku su sudjelovale pomoćnica ravnatelja HZZO‐a za zdravstvenu zaštitu mr. Dubravka Pezelj 
Duliba, dr. med. i ravnateljica Hrvatskog zavoda za javno zdravstvo dr. sc. Tamara Poljičanin, dr. med. 
spec. epidemiologije.  

Glavne  teme  sastanka:  provedba  strateških  dokumenata,  efekti  pripajanja  „Vuk  Vrhovca“  u  KB 
Merkur, ortopedska pomagala za dijabetes, inzulinske pumpe, pravo na rad na pola radnog vremena, 
vodič  prava,  problemi  s  prostorom  u  KBC  Osijeku,  dnevna  bolnica  u  KBC  Split,  ne  prolaženje  na 
natječajima za projekte. 

HSDU okuplja 51 udrugu dijabetičara.  

1. Provedba  strateških  dokumenata  –  Mišljenja  su  da  bi  im  Ministarstvo  trebalo  dostaviti 
povratnu  informaciju  o  provođenju  Hrvatskog  modela  liječenja  dijabetesa,  Nacionalnog 
programa zdravstvene zaštite osoba sa šećernom bolešću i Rezolucije o šećernoj bolesti. 

2. Pripajanje Klinike „Vuk Vrhovec“ u KB Merkur – Smatraju da bi se trebala napraviti neovisna 
stručna analiza o posljedicama pripajanja „Vuka Vrhovca“ KB Merkuru koja bi pokazala što je 
dobro, a što loše.  

3. Pomagala  za dijabetes – Udruga  je  zadovoljna  s pomagalima na  koja  imaju pravo na  teret 
HZZO‐a. Međutim, zahtijevaju da se djeci, koja se nalaze na intenziviranoj terapiji inzulinom,  
odobrava  više  od  2.000  komada  trakica  za  mjerenje  šećera  u  krvi  prema  mišljenju 
dijabetologa. Pogotovo iz razloga što u Pravilniku o ortopedskim i drugim pomagalima takva 
mogućnost  postoji. 

4. Inzulinske pumpe – Traže da se inzulinske pumpe uvrste u Popis pomagala HZZO‐a, kao što je 
to slučaj s potrošnim materijalom za pumpe. Naime, sada nabava pumpi opterećuje bolničke 
proračune, te je ugradnja pumpi time ograničena. Problem se pojavljuje i s pumpama koje su 
ugrađene djeci  i  kojima  je  istekao  jamstveni  rok  jer ne postoji mogućnost dobivanja nove 
pumpe ako se sadašnja pokvari. 

5. Rad  na  pola  radnog  vremena  –  Žale  se  što  se  roditelju  djeteta  oboljelog  od  dijabetesa 
odobrava  pravo  na  rad  na  pola  radnog  vremena  svakih  šest mjeseci,  a  djeca  su  kronično 
bolesna.  Traže  da  se  postavi  kao  pravilo  da  se  roditelju  oboljelog  djeteta  do  16  godina 
starosti odobrava rad na pola radnog vremena. 

6. Vodič prava za dijabetičare – Smatraju da bi trebalo napraviti vodič za dijabetičare u kojemu 
bi bili upoznati sa svojim pravima i koji bi se dijelili kod dijabetologa ili kod izabranih doktora. 



Udruga se obvezala da će u suradnji s HZZO‐om napraviti vodič. 

Ravnateljica HZJZ‐a  obavijestila  je Udrugu  da  je HZZO  inicirao  izradu  informativnih  letaka, 
između kojih je i letak o dijabetesu, koje će pacijentima dijeliti doktori obiteljske medicine.   

7. Prostor u KBC‐u Osijek – Zamolili su predstavnike Ministarstva da u razgovoru s ravnateljem 
KBC‐a Osijek o mogućnostima uređenja većeg prostora za dijabetologiju. 

8. Dnevna bolnica KBC Split ‐  Napominju da je nekad dobro funkcionirala dnevna bolnica u KBC‐
u Split,  te žele da se ponovno uspostavi dnevna bolnica u KBC‐u Split  jer se preko dnevnih 
bolnica mnogi problemi mogu riješiti. 

9. Natječaji  – Udrugu  je  zanimalo  zbog  čega  ne  prolaze  sa  svojim  projektima  na  natječajima 
Ministarstva.  

Odgovoreno im je iz Ministarstva da su njihovi projekti odbijeni iz formalnih razloga.  

 


